
Protokół nr 3/2025 

z posiedzenia Komisji Porządku Publicznego 

w dniu 26 marca 2025 r. 

 

WAK.0012.3.3.2025 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

Posiedzenie Komisji Porządku Publicznego odbyło się w Starostwie Powiatowym  

w Legionowie, przy ul. Gen. Władysława Sikorskiego 11. Posiedzenie otworzył 

Przewodniczący komisji, Jacek Drozdowski. 

Listy obecności Radnych – Członków komisji stanowi załączniki nr 1 do niniejszego 

protokołu. 

Lista obecności Gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

4. Zapoznanie się ze sprawozdaniami z działalności w 2024 roku: 

 Powiatowej Inspekcji Sanitarnej 

 Powiatowej Inspekcji Weterynaryjnej, 

5. Współdziałanie służb, inspekcji i straży w okoliczności wystąpienia sytuacji kryzysowej 

na terenie Powiatu Legionowskiego – z uwzględnieniem aktualnych zasobów w tym 

zakresie. 

6. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

7. Wolne wnioski. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji wniósł o wyłączenie punktu 5. Uzasadnił to tym, że na poprzednim 

posiedzeniu podobny punkt został obszernie omówiony przez przedstawicieli Policji, Straży 

Pożarnych, Ochotniczych Straży Pożarnych oraz WOPR. Dodatkowo w czerwcu również jest 

temat poświęcony bezpieczeństwu.  

Następnie Przewodniczący przystąpił do głosowania: 

8 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

Przewodniczący Komisji przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

Przewodniczący Komisji Jacek Drozdowski poinformował, że Komisji nie przedłożono 

projektów uchwał do zaopiniowania. 

 

 



4. Zapoznanie się ze sprawozdaniami z działalności w 2024 roku: 

 Powiatowej Inspekcji Sanitarnej 

Przewodniczący Komisji zwrócił się z prośbą do Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno- 

Epidemiologicznej w Legionowie o omówienie sprawozdania. 

 

Pani Sylwia Patejuk przedstawiła informacje zawarte sprawozdaniu, które stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Kolejno Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Jako pierwszy zgłosił się Radny Leszek Smuniewski z następującymi pytaniami: 

 ile jest niepublicznych sieci wodociągowych – takich na potrzeby danych osiedli, 

ponieważ gmina nie wszędzie ten obowiązek realizuje? 

 czy znane są przyczyny wzrostu zachorowania na krztusiec? 

 za jakie przewinienia, komu i na jaką kwotę Sanepid może wystawiać mandaty? 

 

Pani Dyrektor w odpowiedzi na pierwsze pytanie powiedziała, że lokalnych sieci 

wodociągowych jest bardzo dużo (kilkadziesiąt). Spowodowane jest to dużą ilością osiedli 

domów z własnymi ujęciami. Dodała, że one również są pod nadzorem, mimo 

wewnętrznych kontroli. 

 

Radny Tomasz Talarski dopytał o uzdatnianie wody w takich ujęciach?  

Pani dyrektor odpowiedziała, że w dużej mierze nie jest ona w ogóle uzdatniana. 

Następnie Pani Dyrektor udzieliła odpowiedzi na pozostałe pytania Radnego 

Smuniewskiego. Powiedziała, że jeśli chodzi o krztusiec to wzrost zachorowalności 

spowodowany jest przede wszystkim spadkiem odporności. Dodała, że planowany jest 

kalendarz szczepień dla dorosłych, ponieważ obowiązkowy kalendarz szczepień kończy się 

po ukończeniu 19 roku życia. Od tego momentu wszystkie szczepienia są płatne. W tym 

planowanym programie szczepienie na krztusiec jest przewidziany co 10 lat, aby ta 

odporność nawróciła. 

Jak powiedziała Pani Dyrektor mandaty, które mogą wystawiać pracownicy Sanepidu 

dotyczą kodeksu wykroczeń, a maksymalna wysokość mandatu to 500 złotych. Dodała, że 

często bywa tak, że kontrolowani wolą zapłacić mandat niż dostosować się do przepisów. 

Radny Tomasz Talarski dopytał jakie wykroczenia zdarzają się najczęściej np. wśród 

restauratorów? 

Pani Dyrektor odpowiedziała, że najczęstszymi są te związane ze stanem bieżącym, który 

nie wiąże się z nakładami finansowymi, jak np.: nieposortowany asortyment  

w zamrażarkach. Dodała, że wydawane są również decyzje z natychmiastowym rygorem 

wykonalności np.: jeśli jest przeterminowana żywność to jest ona wycofana ze sprzedaży, 

jeśli jest brak badań to pracownik jest odsunięty od pracy. 

Radny Zenon Kuska zapytał czy jest rozważana taka możliwość, że krztusiec został 

„przyniesiony” przez emigrantów, bo przecież nie jest sprawdzany stan ich szczepień? 

Pani Dyrektor odpowiedziała, że tam gdzie jest taka możliwość szczepienia są 

weryfikowane, dodała, że nie ma możliwości zweryfikowania ich w 100%. Natomiast trzeba 

przyjąć, że obecna łatwość podróżowania wpływa na roznoszenie chorób, tak jak  

w przypadku błonicy, która została „przywieziona” przez osobę nie zaszczepioną. 



Szczepienia nie są możliwe do zweryfikowania u osób przyjeżdżających na krótki pobyt. 

Radny Adam Nadworski odniósł się do informacji podanej przez Panią Dyrektor  

w kontekście wycofanego mięsa w sklepie „Biedronka”. Zapytał o to jakie są procedury, 

gdy taki incydent zostanie wykryty. 

Pani Dyrektor wyjaśniła, że zgłoszenie trafia do systemu RAFFS, czyli sytemu szybkiego 

reagowania, w momencie posiadania wyniku, zgłaszane jest do tego systemu i wszyscy 

inspektorzy sanitarni wiedzą w jakiej partii wyszły te przekroczenia i są zobowiązani 

niezwłocznie podjąć kroki do jej wycofania. 

Radny Józef Dziedzic poruszył kwestię niezaszczepionych dzieci. Zapytał czy jest to 

spowodowane zapominalstwem rodziców czy poglądami „antyszczepionkowców”? 

Pani Dyrektor odpowiedziała, że brak definicji osoby uchylającej się od szczepień powoduje, 

że punkty szczepień zgłaszają takie przypadki Sanepidowi według własnego uznania, na 

ogół po kilkukrotnym wezwaniu. 

Radny Józef Dziedzic zapytał jeszcze o zawieszone zajęcia w Szkole Podstawowej  

nr 4 w Legionowie, z powodu zanieczyszczenia wody i o jego przyczynę. 

Pani Dyrektor odpowiedziała, że jest to stały punkt na sieci, który jest kontrolowany przez 

Sanepid. Poza tym jednym punktem na tym wodociągu, w tym samym czasie są 

kontrolowane także inne punkty. W trakcie tej kontroli wykryto bakterię w kuchni, w szkole. 

W pozostałych próbach nie wykryto bakterii. W próbie wykryto bakterie kałowe - 

enterokoki. Wodociąg nie został unieruchomiony, ponieważ nie było ku temu podstaw. 

Unieruchomiona została kuchnia oraz zakazano korzystania z wody we wszystkich 

punktach wodnych. Jak powiedziała Pani Dyrektor na dzień obecny zostały wykonane 

powtórne badania, które nie wykazały nieprawidłowości. W związku z tym był to problem 

złego stanu sanitarnego tego punktu, co potwierdziło słuszność wydania decyzji  

o wyłączeniu go z użytkowania.  

Wobec braku kolejnych zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący podziękował Pani Dyrektor 

Sylwii Patejuk za omówienie tematu. 

 Powiatowej Inspekcji Weterynaryjnej 

W związku z nieobecnością przedstawiciela Powiatowej Inspekcji Weterynaryjnej, 

Przewodniczący zaproponował aby Członkowie komisji zapoznali się ze sprawozdaniem 

przesłanym wraz z porządkiem posiedzenia i ewentualnie na Sesję Rady Powiatu 

przygotowali pytania. 

 

Sprawozdanie Powiatowej Inspekcji Weterynaryjnej stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

Do protokołu nr 2/2025 z posiedzenia komisji Porządku Publicznego w dniu 19 lutego 2025 

nie zgłoszono żadnych uwag. Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie. W wyniku 

głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie: 9 głosów „za".  

6. Wolne wnioski. 

Radny Karol Urbaniak poinformował, że podjął się dwóch inicjatyw. 

Za zgodą Starosty Legionowskiego 5 maja 2025 roku odbędzie się spotkanie  

z przedstawicielami firmy TELDAT, którzy tworzą Wielośrodowiskowy Zautomatyzowany 



System Zarządzania Kryzysowego JAŚMIN (SZK JAŚMIN), dedykowany do automatyzacji  

i usprawnienia współdziałania wszystkich służb zaangażowanych do ochrony ludności, 

infrastruktury krytycznej, mienia oraz środowiska. Radny zapowiedział, że będzie czynił 

starania, aby w spotkaniu wzięli udział także przedstawiciele Wód Polskich, Generalnego 

Inspektora Ochrony Środowiska, a przede wszystkim Straży Pożarnej, Policji czyli 

wszystkich służb, których współpraca z tym systemem może dotyczyć. Radny dodał, że na 

to spotkanie został już zaproszony Generał Rodzaju Sił Zbrojnych - generał dywizji doktor 

Robert Kosowski, który jest mieszkańcem gminy Jabłonna i jest żywo zainteresowany 

wałami przeciwpowodziowymi na rzece Wisła. 

Drugą inicjatywą będzie spotkanie około 20-23 maja 2025 r. w Nadleśnictwie Jabłonna  

z przedstawicielami Centrum Koordynacji Projektów Środowiskowych. Spotkanie to 

odbędzie się w związku z uruchomieniem w czerwcu naboru wniosków do Funduszy 

Europejskich na przedsięwzięcia związane z ochroną przyrody, szczególnie, że na terenie 

powiatu znajduje się kilka rezerwatów przyrody, a beneficjentami tych środków mogą być 

organizacje pozarządowe, samorządy, parki narodowe krajobrazowe, jednostki lasów 

państwowych.  

Radny Urbaniak dodał również, że w dniu po posiedzeniu komisji, wraz z Wicestarostą 

Konradem Michalskim będą gośćmi Radia Warszawa, gdzie opowiedzą co dzieje się  

w powiecie. 

7. Zamknięcie posiedzenia.  

Posiedzenie komisji zamknął Przewodniczący Jacek Drozdowski.  

 

 

 

Przewodniczący  

Komisji Porządku Publicznego 

 

Jacek Drozdowski 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Katarzyna Meloch 


